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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 6. august 2012 stillet 
følgende spørgsmål nr. 771 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jane Heit-
mann (V).

Spørgsmål nr. 771:
’’Ministeren bedes oplyse hvor mange sygehuse, som endnu ikke er koblet på
fælles regionale informationssystemer og f.eks. stadig anvender fax frem for 
email”

Svar:
Jeg går ud fra, at spørgsmålet er stillet på baggrund af en historie fra Region 
Nordjylland, der blandt andet er omtalt i en artikel i Nordjyske Stiftstidende den 
2. august 2012.

Det er naturligvis beklageligt, at behandlingen af en patient forsinkes pga. mis-
forståelser vedrørende en telefax.

Efter det mig oplyste, kan alle sygehuse i dag sende og modtage henvisninger 
elektronisk, både ved henvisning af patienter mellem sygehusets egne afde-
linger og til andre sygehuse. Det er derfor også tilfældet i den pågældende 
sag.

Der kan dog være tilfælde, hvor der fortsat benyttes telefax, blandt andet fordi 
arbejdsgange og procedurer endnu ikke er tilpasset muligheden for at sende 
henvisninger elektronisk.

Som led i økonomiaftalerne for 2013 har regeringen, KL og Danske Regioner 
aftalt at igangsætte et arbejde med at formulere en ny digitaliseringsstrategi for 
sundhedsvæsenet. Strategien forventes bl.a. at fokusere på at få allerede ek-
sisterende it-systemer bragt mere i anvendelse og få omlagt papirbårne ar-
bejdsgange, så fordele ved it-systemerne reelt høstes til gavn for patienter og 
personale.

Med venlig hilsen
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